

Title (en)
Needle holder for a sewing machine

Title (de)
Nadelhalter für eine Nähmaschine

Title (fr)
Porte-aiguille pour une machine à coudre

Publication
EP 1840255 A1 20071003 (DE)

Application
EP 07004748 A 20070308

Priority
• EP 06005802 A 20060322
• EP 07004748 A 20070308

Abstract (en)
The needle clamp (7) is aligned for receiving a sewing needle (4) to hold the needle at a needle bar (2) in a holding position. An adjusting device is provided at the needle clamp for adjusting the holding position of the needle clamp in a direction transverse to the longitudinal direction of the needle clamp. The adjusting device is aligned for adjusting the relative position of the sewing needle in relation to a needle protection (11) and to a gripper (6), which belongs to the sewing machine for gripping the thread guided from the sewing needle.

Abstract (de)
Der erfindungsgemäße Nadelhalter (7) ist insbesondere für Industrienähmaschinen vorgesehen, bei denen Nähmaschinenadeln mit unterschiedlicher Nadelstärke und vorzugsweise zylindrischem Kolben oder Schaft in Querrichtung verstellbar gelagert bzw. gehalten sind. Damit kann eine Abstimmung der Relativposition zwischen Nähadel (4) und Greifer (6) vorgenommen werden, ohne dazu die Greiferposition und/oder die Nadelschutzposition verstellen zu müssen.

IPC 8 full level
D05B 55/00 (2006.01); **D05B 55/14** (2006.01)

CPC (source: EP)
D05B 55/00 (2013.01); **D05B 55/14** (2013.01)

Citation (search report)
• [XA] US 3763805 A 19731009 - WEIGERT K
• [XA] GB 981271 A 19650120 - MEFINA SA
• [XA] GB 888399 A 19620131 - NECCHI SOLIETA PER AZIONI
• [A] GB 129840 A 19190724 - THOMPSON WILLIAM PHILLIPS
• [A] US 1605385 A 19261102 - ABRAHAM BEBEL

Designated contracting state (EPC)
CH CZ DE IT LI TR

Designated extension state (EPC)
AL BA HR MK YU

DOCDB simple family (publication)
EP 1840255 A1 20071003; EP 1840255 B1 20090311

DOCDB simple family (application)
EP 07004748 A 20070308